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Abstract 

An analytical descriptive study, the evaluation approach was applied in order to achieve the 

previously stated goals.The study ran from January 1 to July 1, 2021. 

The sample was chosen by simple random method and consisted of 123 undergraduate nursing 

students for the current study. Data was collected through the use of an online questionnaire 

and self-filling form as a method of data collection. 

Data were analyzed by applying statistical descriptive and inferential methods using Statistical 

Package for Social Sciences (SPSS) version 24.0. 

The results of the study showed that nursing students are female (62.6%) of age (23.8 ± 1.8) 

years, and more than half of the students are from the fourth stage (38.2%). Nursing students 

have a good level of attitude of e-learning trends (69%). There is a moral correlation between 

students’ attitude, their ages, the level of education, and there is no significant correlation 

between students’ attitude and gender. 
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The study recommended developing educational programs for nursing students to increase 

their attitude as well as distributing booklets to students related to e-learning trends among 

students.. 

 

 جامعة بغذاد / كلية التمريض

 عُىاٌ انثحس

 (التعلم الالكتروني لذى طلبة كلية التمريض في جامعة بغذاداتجاهات )

  الباحثين:لطلاب ا

 ايُش فاضم حغٍُ ،  .1

 ايُش عثذ انخادو ،  .2

 اكُى يحًذ َىعف علاوٌ ،  .3

 يشذضً يحًذ هاياٌ ، .4

 .صٍَ انعاتذٍَ عُغً يحغٍ .5

 بإشراف: 

 د. وفاء عهٍ حطاب ذسط انً

 الملخص

َُاَش إنً  1حقُق الأهذاف انًزكىسج عاتقاً ، واعرًشخ انذساعح يٍ دساعح وصفُح ذحهُهُح ، ذى ذطثُق يُهح انرقُُى يٍ أخم ذ

 .2221َىنُى  1

طانة ذًشَض خايعٍ نهذساعح انحانُح. ذى خًع انثُاَاخ يٍ  123ذى اخرُاس انعُُح تطشَقح عشىائُح تغُطح وذركىٌ يٍ 

 .خلال اعرخذاو اعرثُاٌ عثش الإَرشَد وًَىرج انًمء انزاذٍ كىعُهح ندًع انثُاَاخ

ذى ذحهُم انثُاَاخ يٍ خلال ذطثُق الأعانُة الإحصائُح انىصفُح والاعرُراخُح تاعرخذاو انحضيح الإحصائُح نهعهىو 

 .24.2الإصذاس  (SPSS) الاخرًاعُح

( عُح وأٌ أكثش يٍ َصف 1.2±  23.2٪( تأعًاس )62.6وأظهشخ َرائح انذساعح أٌ طانثاخ انرًشَض يٍ الإَاز )

٪(. هُاك 66٪(. َرًرع طلاب انرًشَض تًغرىي خُذ يٍ اذداهاخ انرعهى الإنكرشوٍَ )32.2اتعح )انطلاب يٍ انًشحهح انش

علاقح أخلاقُح تٍُ يىاقف انطلاب وأعًاسهى ويغرىي ذعهًُهى ولا ذىخذ علاقح اسذثاط راخ دلانح إحصائُح تٍُ يىقف 

 .انطلاب واندُظ

نضَادج ذىخههى وذىصَع كرُثاخ عهً انطلاب ذرعهق تاذداهاخ انرعهى وأوصد انذساعح تىضع تشايح ذعهًُُح نطهثح انرًشَض 

 .الإنكرشوٍَ تٍُ انطلاب


